

**AWARD CITATION**

- |     |   |   |
|-----|---|---|
| 1.  | Surname, name and middle name   | MIKHALCHUK IGNATIJ IVANOVICH                            |
| 2.  | Rank  | Colonel   |
| 3.  | Position and unit   | Head of the political department of 10 Army             |
|     |   | is recommended for order "RED BANNER"                   |
| 4.  | Birth year  | 1901  |
| 5.  | Nationality   | Ukrainian   |
| 6.  | Party membership  | VKP(b) member since 1925                                |
| 7.  | Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | In the civil war and in the Patriotic war since 06.1941 |
| 8.  | Wounds and contusions   | None  |
| 9.  | In Red Army service since   | 1922  |
| 10. | Drafted by which induction station  | Regular troops  |
| 11. | Previous awards   | Order "Red Banner"                                      |
| 12. | Awardee's and his family permanent home address                               |   |

**I. Brief and specific description of the personal feat or merits**

Colonel MIKHALCHUK has been fighting on the front of struggle against the German invaders since the beginning of the war in June 1941. He is a participant of many battles. For over 2 years, colonel MIKHALCHUK has been the head of the political departments of the field armies. In this period, he proved himself as an honest and fully devoted to the cause of the Lenin-Stalin party and the Socialist Motherland. On many occasions of difficult and complicated combat situation, he always executed decisive measures for restoring the proper order, organisation, discipline, and moral among the personnel. He actively leads his political troops, such as the political work continues uninterruptedly in the ever-changing combat situation. In the combat engagements of August-September 1943, the army troops successfully executed the missions and exhibited high examples of Soviet patriotism, which was possible due to high level of moral and political awareness among the troops. The latest period of the ongoing restructuring of the political corps resulted in the improvements of political activities on the company and battalion level. The influx of the new members (by distinguished servicemen) has increased. Only during the August month, there were registered 4172 new party members and 827 new Komsomol members. The Communist and Komsomol members are rightfully the vanguards of the combat struggle and the inspiration to all. During the latest period, the 10 Army continued its advance to the West and inflicted severe casualties upon the enemy. The army liberated over 200 settlements, captured extensive war booty (50 cannons, 100 mortars, 35 depots, etc), and eliminated over 15000 Hitlerites. The political corps of the army acts as

one cohesive force and is active in ensuring the combat cohesion among the troops. Colonel MIKHALCHUK dedicated a lot of effort to organisation of the political troops during the offensive operations and led them by personal example of courage, ~~bravery, and boldness~~. He loves his political work. He is closely connected to the common troops and enjoys their respect and looked up to. He fully dedicates himself to the cause of complete destruction of the Hitlerism.

He fully deserves state award order "RED BANNER".

Commander of 10 Army  
Lt. General *signature* /POPOV/



Commander of 10 Army  
Mj. General *signature* /KARPENKOV/

Chief of Staff of 10 Army  
Mj. General *signature* /LYUBARSKY/

---

**II. Conclusion of the superiors**

---

---

**III. Conclusion of Army Military Council**

---

---

**IV. Conclusion of the Front Military Council**

---

---

**V. Conclusion of the award commission**

---

---

**VI. Award record**

---



*K18  
019916*

Все графы заполнять полностью

*317*

# НАГРАДНОЙ ЛИСТ

1. Фамилия, имя и отчество МИХАЛЬЧУК Игнатий Иванович
2. Звание Полковник
3. Должность, часть Начальник Политического отдела 10 армии.
- Представляется к ордену "Красное Знамя"
4. Год рождения 1901
5. Национальность украинец
6. Партийность член ВКП/б/ с 1925 года.
7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и отечественной войне (где, когда) Гражданская война, Отечественная война с июня 1941 г.
8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне Не имеет.
9. С какого времени в Красной Армии с 1922 г.
10. Каким РВК призван кадровый
11. Чем ранее награжден (за какие отличия) орденом "Красное Знамя" *уже 3 раз*
12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи

Д  
Л  
Я  
П  
О  
Д  
Ш  
И  
В  
К  
И

## I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Полковник **МИХАЛЬЧУК** участвует на фронте борьбы с немецкими захватчиками с начало отечественной войны - июнь 1941 года. Участник многих боев. Более 2-х лет полковник **МИХАЛЬЧУК** работает Начальником политотдела действующих армий. За этот период он показал себя честным и до конца преданным делу партии Ленина-Сталина и Социалистической Родине. Неоднократно находясь в сложных и трудных условиях боевой обстановки он всегда принимал решительные меры к наведению порядка, организованности, дисциплины и стойкости личного состава. Оперативно руководит политорганами, обеспечивая в боевой обстановке непрерывность партийно-политической работы. В августовских и сентябрьских боях 1942 года в результате высокого политико-морального состояния бойцов и командиров части и соединения армии успешно выполняют боевые приказы командования, показывают высокие образцы Советского патриотизма. За последнее время на основе проводимой перестройке партийных организаций значительно улучшилась партийная работа в роте и батальоне. Увеличился прием в ряды ВКП/б/ за счет отличившихся. Только за один август месяц принято в партию 4172 человека, а в комсомол 827 чел. бойцов и командиров. Коммунисты и комсомольцы по праву занимают авангардную роль в бою, умножают наступательный порыв. За последнее время 10 армия, продолжая свое наступление на запад и нанося серьезный урон в живой силе и технике противника, освободило около 200 населенных пунктов, захватив при этом богатые трофеи противника, свыше: 50 орудий, 100 минометов, 35 складов и т.д. Более 15 тысяч истреблено гитлеровцев. Политорганы армии сколочены и в работе оперативны; проводят большую работу по боевому сколачиванию частей и соединений. Полковник тов. **МИХАЛЬЧУК** много работает по руководству политорганами в ходе наступательных боев, показывает примеры мужества, ~~...~~ ~~...~~ ~~...~~. Он любит партийную работу. Тесно связан с массами, пользуется авторитетом и уважением в массах, полностью отдает себя делу окончательного разгрома гитлеризма. Он достойно заслуживает правительственной награды ордена "КРАСНОЕ ЗНАМЯ".

КОМАНДУЮЩИЙ 10-й АРМИЕЙ

ГЕНЕРАЛ-ЛЕЙТЕНАНТ

/ПОПОВ/

194 г.

НАЧАЛЬНИК ШТАБА 10 АРМИИ

ГЕНЕРАЛ-МАJOR

ЧЛЕН ВОЕННОГО СОВЕТА

ГЕНЕРАЛ-МАJOR

/КАРПЕНКОВ/ (звонне)

/ДУВАРСКИЙ/



II. Заключение вышестоящих начальников

Командир (начальник) ..... (звание)  
 194 г.

III. Заключение Военного Совета Армии

Командующий Армией ..... (звание)      Член Военного Совета ..... (звание)  
 Начальник штаба ..... (звание)  
 194 г.

IV. Заключение Военного Совета фронта (округа)

Командующий ..... (звание)      Член Военного Совета ..... (звание)  
 194 г.

V. Заключение наградной комиссии НКУ

Председатель  
 Члены | 1.  
 | 2.  
 | 3.  
 194 г.

VI. Отметка о награждении

ИЗДАНО В МРООД